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Protokół z XXIX sesji Rady Gminy Zaklików, z dnia 30. 11. 2012 r. 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady Gminy przywitała zebranych, stwierdziła, że w sesji bierze udział 10 

radnych, nieobecni  radni, to: D. Garbacz, J. Małagocki, R. Polański, M. Mach i K. Ziemiński, 

następnie  przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad XXIX sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian u uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2012.  

b) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej w celu wymiaru podatku rolnego na 2013 rok; 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok; 

d) zwolnień z podatku od nieruchomości na 2013 rok; 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2013 rok; 

f) określenia wzorów deklaracji podatkowych dla Agencji Nieruchomości Rolnych; 

g) przyjęcia rezygnacji Zastępcy Przewodniczącego Rady Gminy z pełnionej funkcji; 

h) przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Zaklików w sprawie 

odzyskania praw miejskich przez Zaklików; 

i) rozpatrzenia skargi za nienależyte wykonanie zadań przez organ samorządowy Wójta 

Gminy Zaklików; 

6. Zapytania i interpelacje. 

7. Zamknięcie obrad. 

W tym momencie na salę obrad wszedł radny K. Ziemiński, w sesji bierze udział 11 radnych. 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag do porządku obrad, porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 
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Ad. 2. 

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie. 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała radnych o swoim uczestnictwie w obchodach 

Święta Odzyskania Niepodległości, uroczystościach z okazji jubileuszu 100 -lecia Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Zaklikowie, przekazała radnym analizę oświadczeń majątkowych oraz 

pismo z parafii Św. Anny w Zaklikowie.  

Na salę obrad wchodzi radny R. Polański, w sesji  bierze odział 12 radnych. 

Ad. 4. 

Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami zostało dostarczone radnym wraz z 

materiałami na sesję, Wójt uzupełnił je informując o planowanym na maj zakończeniu robót 

przy wodociągu w Starych Barakach, podpisaniu umowy na realizację projektu „Owocna 

Edukacja” finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, reklamacji 

wykonania kanalizacji w Zdziechowicach, pracach nad dokumentacją placu targowego w 

Lipie, rozpoczęciu pracy przez świetlicę środowiskową i związanych z tym rozmowach z 

Caritas oraz proboszczami parafii w Zaklikowie i Lipie mającymi na celu przekazanie środków 

ze sprzedaży świec na rzecz świetlicy, potrzebie zorganizowania transportu oraz ludzi do 

rozładunku żywności dla potrzebujących. Wójt poinformował także o wizycie delegacji z 

Truskawca oraz zaproszeniu na Dni Truskawca w czerwcu, poprosił, by wskazać osoby, które 

będą reprezentowały Gminę. Przewodnicząca Rady Gminy, E. Czajka zapytała o remont drogi 

Baraki – Radna Góra. Wójt poinformował, że wszystkie drogi zostały odebrane. Radny M. 

Wróblewski zwrócił uwagę, że oczyszczalnia ścieków w Lipie przyjmuje większy zrzut ścieków 

niż wynosi norma dobowa. Wójt poinformował, że w projekcie przyszłorocznego budżetu 

przewidziano środki na dokumentację drugiego reaktora oczyszczalni w Lipie. 

W tym momencie na salę obrad wchodzi radny M. Mach, w sesji bierze udział 13 radnych. 

Radny R. Polański stwierdził, że można jeszcze wrócić do sprawy nawiązania współpracy z 

miastem w Toskanii,  współpraca taka miała być nawiązana kilka lat temu, niestety nie udało 
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się doprowadzić sprawy do końca. Poinformował też, że słyszał o problemach z przebudowa 

drogi wojewódzkiej oraz o ufundowaniu ze środków z diety radnego tablicy zawierającej 

epitafium autorstwa Jana Kochanowskiego dla założyciela Zaklikowa, Stanisława Zakliki. Wójt 

wyjaśnił, że właściciel działki w Rozwadowie nie godzi się na przebieg drogi wojewódzkiej 

przez jego grunt, stwierdził, że sytuacja ta nie pozwala na ostateczne uregulowanie kwestii 

remizy OSP w Zdziechowicach. Radny M. Mach poprosił, by w sprawozdaniu, przy metrażu 

dróg wskazywać także kwoty. 

Ad. 5. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2012;  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radny M. Mach 

zapytał, z czego wynikała konieczność zapłacenia przez Gminę kary za oczyszczalnię w Lipie. 

Kierownik ref. gospodarki komunalnej, F. Ciesielski wyjaśnił, że nadmiar ścieków wypłukał 

osad, żadne odwołania nic nie dały, obecnie sytuacja wróciła do normy. Radny A. Grzyb 

zapytał o środki na przebudowę Domu Ludowego w Gielni. Radny K. Ziemiński wyjaśnił, że 

jest to jedynie przeniesienie środków, które były zapewnione w budżecie oraz, że 

przeznaczone będą na wykończenie poddasza, w wyniku czego możliwe będzie 

zorganizowanie kilku miejsc noclegowych. Wójt stwierdził, że następnym etapem będzie 

wykończenie budynku sołeckiego w Kolonii Łysaków. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

b) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej w celu wymiaru podatku rolnego na 2013 rok; 

Radny K. Oszust złożył wniosek, by obniżyć stawkę proponowaną przez Wójta- 35 zł, na 34 zł. Radny J. 

Gajowiak wnioskował o pozostawienie stawki na poziomie roku ubiegłego- 33 zł. Radny M. Mach 

poprosił o przeliczenie, jakie skutki dla budżetu będzie miało obniżenie stawki.  

W tym celu Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 5 min. przerwy. 

Inspektor ds. podatków, Pani B. Golecka przedstawiła radnym skutki finansowe obniżenia stawki. 

Przy stawce 33 zł., budżet traci ok. 15 tys. zł, przy 34 zł- 7,5 tys. zł. Następnie przedstawiła stawki 

podatku z gmin sąsiednich: 32 zł.  (na poziomie roku ubiegłego) – Trzydnik Duży, 32 zł- podwyższenie 

z 29 zł- Gościeradów, 42 zł –Annopol, Potok Wielki 30 zł (podwyższenie z 29 zł), Radomyśl nad Sanem 

– 40 zł, Zaleszany- 41 zł, Pysznica 44 zł. 
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Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie propozycję radnego J. Gajowiaka, jako najdalej 

idąca.  Za podjęciem uchwały ustalającej stawkę podatku na 33 zł głosowało 5 radnych,  4  było 

przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała została podjęta. 

 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok; 

Inspektor ds. podatków, Pani B. Golecka wyjaśniła, że stawki zaproponowane przez Wójta są 

podwyższone w stosunku roku poprzedniego o wskaźnik 4%, zaokrąglono je do pełnych groszy.  

Radny K. Oszust zaproponował, by stawkę z § 1 ust 1, lit. a obniżyć z proponowanej 0,55 zł obniżyć do 

0,52 (wzrost o 4%), § 1, ust. 2 lit. d z proponowanej 3,60 na 3,48 (wzrost o 4%). 

Radny M. Mach zapytał, czy radni zdają sobie sprawę, że po obniżeniu stawek podatków, trzeba 

będzie zrezygnować z części zadań założonych w projekcie przyszłorocznego budżetu. Radny K. 

Oszust przypomniał, że podwyżka podatków miała być o wskaźnik inflacji – 4%, i takie stawki są przez 

niego proponowane. Stwierdził, że jeśli zajdzie taka potrzeba, skoryguje się projekt budżetu o 

niektóre przedsięwzięcia, np. odwiert w Lipie, zarzucił Wójtowi, że wyciąga pieniądze od ludzi 

biednych. Wójt wyjaśnił, że kwestie podatkowe omówione zostały na spotkaniu z radnymi, Gmina 

zaproponowała najniższe stawki w powiecie a operowanie procentami przy podnoszeniu podatków, 

to zwykły populizm. Sołtys Lipy, Pani E. Łukasiewicz zaapelowała o uczciwe płacenie podatków przez 

firmy i mieszkańców z terenu Gminy.  

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad poprawkami zgłoszonymi przez radnego K. 

Oszusta.  Za zmianą zapisu § 1, ust. 1, lit. a, głosowało 2 radnych, przeciw było 5, 5 wstrzymało się od 

głosu; za zmianą § 1, ust. 2, lit. d, głosowało 2 radnych, przeciw było 5, 6 wstrzymało się od głosu. 

Poprawki nie zostały przyjęte. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały przedłożonym przez 

Wójta. Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny był przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. 

 

d) zwolnień z podatku od nieruchomości na 2013 rok; 

Radny M. Mach zapytał, dlaczego nie ma projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny drewna 

do określenia podatku leśnego.  Pani B. Golecka wyjaśniła, że cena drewna spadła i Wójt nie 

przedłożył takiego projektu. Radny M. Wróblewski poprosił, by do projektów uchwał dołączane było 

uzasadnienie. 

Uchwała podjęta została 12 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. 

 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2013 rok; 



5 

 

Radny K. Oszust  poinformował, że przeliczył stawki zaproponowane przez Wójta i w 25 przypadkach 

na 72 kategorie pojazdów, stawka wzrosła o deklarowane przez Wójta 4%,  w pozostałych 

przypadkach stawka podatku wzrosła od 5% do 15%.  Radny stwierdził, że podniesienie stawek 

zgodnie z propozycją Wójta odbije się na kondycji finansowej firm przewozowych oraz zarobkach 

pracowników. Radny E. Szymanowski stwierdził, że są to stawki niższe niż w innych gminach i nie 

odbije się to negatywnie na firmach, a Gmina będzie miała środki na remont dróg. Radny P. Szwedo 

zapytał, jakie środki pozyskuje Gmina z tego podatku. Pani inspektor poinformowała, że ok. 80 tys. zł 

za 3 kwartały.  

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały zaproponowany przez Wójta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, przeciw było 2 radnych, 5 radnych wstrzymało się od 

głosu. 

 

f) określenia wzorów deklaracji podatkowych dla Agencji Nieruchomości Rolnych; 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Radny M. Mach zaapelował o podjęcie uchwały dotyczącej podatku leśnego. 

 

g) przyjęcia rezygnacji Zastępcy Przewodniczącego Rady Gminy z pełnionej funkcji; 

Radny K. Oszust podtrzymał swoją decyzję o rezygnacji z funkcji Zastępcy Przewodniczącego Rady 

Gminy, uchwałę podjęto 9 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 3 głosach wstrzymujących. 

Wójt podziękował radnemu K. Oszustowi za pomoc i wsparcie przy przeprowadzeniu trudnych 

reform w Gminie. 

 

h) przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Zaklików w sprawie 

odzyskania praw miejskich przez Zaklików; 

Radna W. Przywara poinformowała, że Komisja Oświaty i Kultury zapoznała się z projektem uchwały i 

wyraża swoje poparcie dla tej inicjatywy. Radny m. Mach stwierdził, że odzyskanie przez Zaklików 

praw miejskich jest historycznie uzasadnione, jednakże doprowadzi do pogłębienia podziałów między 

Zaklikowem a pozostałymi miejscowościami.  Radny Rady Powiatu L. Ziółkowski stwierdził, że nie 

widzi żadnych podziałów wśród mieszkańców Gminy, jego wypowiedź poparł radny A. Grzyb. Radny 

M. Mach wyjaśnił, ze wystarczy spojrzeć na budżet Gminy, aby zobaczyć podziały. Radna W. Przywara 

zaapelowała, by nie zabierać społeczności możliwości wypowiedzenia się w tak ważnej kwestii. Radny 

K. Oszust poprosił o przygotowanie zestawienia wpływów do budżetu Gminy z poszczególnych 

miejscowości. Przewodnicząca Rady Gminy, E. Czajka zabrała głos i stwierdziła, że sami radni generują 

konflikty, nie widzą wspólnego interesu tylko interesy poszczególnych miejscowości. Radna W. 
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Przywara przypomniała, ze Zaklików przez 300 lat był miastem i decyzją zaborcy został praw 

miejskich pozbawiony. Radny R. Polański zaapelował o perfekcyjne przygotowanie wniosku, gdyż 

trzecia próba odzyskania praw miejskich może spowodować, że ludzie odwrócą się od tej inicjatywy. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. Uchwałę podjeto 

jednogłośnie. 

 

i) rozpatrzenia skargi za nienależyte wykonanie zadań przez organ samorządowy Wójta 

Gminy Zaklików; 

Wobec omówienia sprawy na poprzedniej sesji, żaden z radnych nie zabrał głosu w sprawie projektu 

uchwały. Uchwała podjętą została 9 głosami za, przy 1 przeciw i 3 wstrzymujących. 

 

Ad.6. 

Radna W. Przywara poinformowała, że od grudnia będzie przekazywała połowę diety 

radnego na rzecz świetlicy środowiskowej. Stwierdziła ponadto, że widząc, jak wielkim 

zainteresowaniem cieszy się świetlica, żałuje, że nie wystąpiła z inicjatywa jej utworzenia. 

Radny R. Polański zwrócił uwagę na konieczność zabezpieczenia wykonanego ze śliskiego 

materiału „drogowskazu” na płycie rynku. Wójt potwierdził, że stanowi to zagrożenie dla 

pieszych i trzeba wykonać zabezpieczenie. Radny J. Gajowiak poinformował, że siostry z 

Radnej Góry sfinansowały wykonanie zjazdów z drogi, poprosił o jeszcze jeden skład 

kruszywa na utwardzenie terenu w stronę studni. Radna W. Przywara zwróciła uwagę na zły 

stan chodnika od stadionu do torów. Wójt wyjaśnił, że chodnik znajduje się w pasie drogi 

wojewódzkiej i Gmina nie ma możliwości naprawy chodnika. Radny Rady Powiatu, L. 

Ziółkowski poinformował, że firma SKANSKA wygrała przetarg na remont drogi 

wojewódzkiej.  Radny M. Mach poprosił o umieszczanie w sprawozdaniu Wójta oprócz 

metrażu dróg także koszt budowy. Zwrócił uwagę, że interesanci UG odsyłani są na ul. 

Targową,  do referatu Gospodarki Komunalnej, zauważył także, że nie zostały dotrzymane 

terminy procedury uchwalenia budżetu. Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że cały czas 

oczekuje na spotkanie z radnymi w sprawie budżetu. Radny K. Oszust zwrócił uwagę na 

konieczność zmian oświetlenia na terenie Gminy. Radny E. Szymanowski odniósł się do prób 

instalacji oświetlenia ledowego, stwierdził, że z uwagi na cenę lamp, Gmina nie wypracuje na 

tym oszczędności. Radny K. Ziemiński zapytał, na jakim etapie jest regulowanie własności 
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działek pod drogę w Kolonii Łysaków. Kierownik ref. inwestycji, Pani A. Łosek wyjaśniła, że 

część właścicieli działek nie godzi się na przekazanie części działek jako darowizny. Następnie 

radny zapytał, czy konieczne jest zwoływanie zebrania wiejskiego w Goliszowcu, w związku z 

pomysłem wycięcia części drzew przy chodniku. Pani kierownik wyjaśniła, że potrzebne jest 

tylko wyliczenie drzew i napisanie wniosku. Radny P. Szwedo zwrócił uwagę na ubytki w 

drodze powiatowej koło starej remizy w Zdziechowicach. Radny M. Mach zapytał radnego 

Rady Powiatu, czy przeznaczone są jakieś środki na inwestycje drogowe na terenie naszej 

Gminy. Pan L. Ziółkowski wyjaśnił, ze powiat w swym budżecie ma ogólna pulę i to Gminy 

powinny zabiegać o remonty na swoim terenie. Radny R. Polański stwierdził, że powiat 

powinien zmienić warunki współfinansowania budowy chodników, ograniczając wysokość 

wkładu Gmin z 50% na 30%. Radna W. Przywara zapytała, czy będzie wykonany remont drogi 

w stronę Borowa. Radny L. Ziółkowski wytłumaczył, że starostwo wielokrotnie występowało 

z taką inicjatywą, ale Powiat Kraśnicki nie jest zainteresowany. Radna W. Przywara zapytała, 

czy starostwo mogłoby wybudować parking koło szkoły, w ciągu drogi powiatowej. Radny M. 

Mach zauważył,  że rozwiązana została umowa na dowóz dzieci do szkoły. Wójt wyjaśnił, że 

umowa miała wadę prawną. Radna M. Drzewi zaapelowała o wyrównanie lub utwardzenie 

ulic Lipowej i Polnej w Lipie. Sołtys Lipy, E. Łukasiewicz przypomniała o konieczności naprawy 

ubytków na ul. Spacerowej. Radny R. Polański zwrócił uwagę, by mieszkańcom Gminy, którzy 

przyszli na sesję udzielać wcześniej głosu. Sołtys Zdziechowic Drugich, A. Czajka zapytał, 

kiedy będzie kamień na remont dróg. Sołtys Kolonii Łysaków, M. Małek poinformował, ze w 

jego sołectwie mieszkańcy sami naprawiają drogi gminne, ponosząc przy tym koszty. Radny 

P. Szwedo zaapelował, by Gmina budowała nowe drogi, tam, gdzie SA potrzebne, zamiast 

zmieniać stary asfalt na nowy w Zaklikowie. Sołtys Zaklikowa, J. Żelazny zwrócił uwagę na 

konieczność zamontowania lustra przy wyjeździe z ulicy Piłsudskiego, radny K. Oszust 

przypomniał, że Rada Gminy występowała o zamontowanie luster. 

Mieszkanka Zaklikowa, Pani B. Mikita po raz kolejny przypomniała o konieczności wykonania 

asfaltowej nawierzchni na ulicy Sandomierskiej. Radny K. Oszust poinformował, że ul. 

Sandomierska będzie naprawiana, podobnie, jak większość ulic w centrum Zaklikowa. 

Mieszkaniec Zdziechowic Drugich, A. Sieczkoś poinformował, że według jego wiedzy przy 

remoncie drogi w Szelinie w Zdziechowicach Drugich firma wykonująca remont zużyła zbyt 

małą ilość kruszywa, co spowodowało złą jakość jej wykonania. Stwierdził, że na remont 
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przeznaczone było 300 ton tłucznia, zużyto zaś tylko 180 ton. Wójt stwierdził, że stanowi to 

naruszenie prawa i należy sprawę zgłosić odpowiednim organom. Na pytanie o termin 

uruchomienia stacji benzynowej w Zaklikowie, Wójt odpowiedział, że do tej pory do Gminy 

nie wpłynęła żadna dokumentacja. 

Ad.7. 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Czajka wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła 

obrady XXIX Sesji Rady Gminy Zaklików. 

 

Protokolant       Przewodnicząca Rady Gminy 

T. Paleń       Ewa Czajka 

  

 


